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Obec Čejč

Čejč 430, 696 14, Čejč
tel.č.: 518 361 118 | e-mail: podatelna@cejc.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 5 Zastupitelstva obce Čejč

konané dne 2. 5. 2019 v Obřadní síni Obecního úřadu od 19:00 hod.

Doba jednání: 21.35
Přítomno: Jana Bízová, David Fulajtár, Pavel Havelka, Ing. Jan Koutný, Mgr. Kateřina

Malíková, Ing. Radek Peš, Helena Rozkydalová, Ing. Petra Voznicová, Tomáš
Damborský

Omluveni:
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Jan Koutný
Zapisovatel*: Lenka Šagátová
Ověřovatelé zápisu: Ing. Radek Peš, Pavel Havelka

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Přivítání přítomných

Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno dle § 93 zákonem o obcích. Pozvánka byla
na úřední desce Obecního úřadu Čejč zveřejněna v souladu se zákonem o obcích a jednacím řádem
po dobu nejméně 7 dní, a to od 25. 4. 2019 do 2. 5. 2019. Současně byla zveřejněna na elektronické
úřední desce.

Dále  konstatoval,  že  je  přítomno  všech  9  členů  zastupitelstva  obce.  Zastupitelstvo  je  tedy
usnášeníschopné.

2. Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu

Starosta jmenoval jako zapisovatelku paní Lenku Šagátovou a navrhl ověřovatele zápisu Ing. Radka
Peše a pana Pavla Havelku. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Čejč  schvaluje  zapisovatelkou  paní  Lenku  Šagátovou  a  ověřovatele  zápisu
Ing. Radka Peše a pana Pavla Havelku.

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2

Usnesení č. 1/5/2019 bylo schváleno.

3. Připomínky k navrženému programu, jeho schválení včetně způsobu schvalování jednotlivých
bodů programu

Program jednání byl v souladu s pozvánkou zveřejněn na úřední desce. Starosta navrhl zaměnit body 9. a
10. Jelikož rozpočtová opatření by měla reflektovat případná schválení příspěvků.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje program zasedání dle předložené pozvánky se záměnou bodů č. 9 a
č. 10.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2/5/2019 bylo schváleno.

4. Kontrola úkolů

p.  Malíková informovala:  KV se sešel  potřetí  spolu s  FV,  domluvili  jsme se na součinnosti.  Jednalo
se o kontrolu smluv.

Kontrola úkolů z předchozích zasedání.

ZO č. 1 – v současné době splněny všechny úkoly,

ZO č. 2 – vše splněno, chyběla smlouva s MAS Dolní Morava – čeká se na zaslání smlouvy.

ZO č. 3 – více nesplněných věcí - projekt Masarykův sen II. etapa, nákup kontejneru a kontejnerového
nosiče (oprava, reklamace kontejneru – již provedeno). Chyběla smlouva s firmou EKOR s.r.o. – Příloha
č. 1 již podepsána, smlouva s AVZO TSČ a panem J*** Š*** – nyní v pořádku.

ZO č. 4 – v té době nebylo nic provedeno – zkontrolováno jen záměr na pronájem nebytových prostor
zdravotního  střediska,  pachty,  prodej  pozemků  a  ostatní.  KV  se  sešel  hned  po  zasedání  ZO  č.  4
na konci měsíce března.

Jako přílohou mohu dát zápisy z 1. a 2. jednání KV. Paní Malíková přečetla Jednací řád KV. Schválení
jednacího řádu proběhlo na konci jednání ZO.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje jednací řád KV.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3/5/2019 bylo schváleno.

5. Investiční akce

a) Rekonstrukce sociálního zařízení (WC a místnost pro uklízečku) a IT učebny (obnova PC vybavení) ZŠ
Čejč

Realizace proběhne v průběhu letních prázdnin.

b) Masarykův sen II. etapa -  úprava zahrady a dětského hřiště v areálu základní školy

Připravuje se VŘ. Mělo by být vypsáno do začátku příštího týdne.

c) Prodloužení chodníku a silniční obrubníky na Karláku

Již je podepsaná smlouva. Práce budou probíhat v létě.
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d) Propojení chodníku ulice Slavkovská

Přišla informace o povolení.  Do konce měsíce budeme mít  stavbu povolenou.  Výběrové řízení  bude
vypsáno během příštího týdne.

e) Odbahnění rybníčku

Jde o stěžejní bod dnešního programu. Jak již starosta informaval na minulém ZO, proběhlo výběrové řízení,
které vyhrála s nabídkou 1.882.222,- Kč společnost Stavby rybníků s.r.o.. Rybník je již odbahněn, sediment je
uložen a rozprostřen na vedlejších pozemcích částečně na pozemcích obce a z větší části na pozemcích, které
obhospodařuje Horákova farma a.s., které mají ve vlastnictví a už je zapracován do půdy, je tam i zaseto. Jsou
vytvořeny nové břehy. Ostrůvek a hráz jsou částečně okamenovány. 

Prvním problémem, který jsme při stavbě řešili,  byla výměna potrubí,  která odvádí vodu z požeráku. Při
projektu se nevědělo, v jakém stavu je železné potrubí. Zjistilo se, že trubka byla značně zkorodovaná. Dohodli
jsme se s dodavatelem stavby, aby nám nacenil výměnu za plastovou. Cena včetně kompletního obetonování
byla 123.344,- Kč. Již bylo provedeno.

V současné chvíli se realizuje nevyhovující bezpečností přeliv. Bylo zjištěno, že je značně poškozený přední
beton.  Dohodli  jsme  se  s  dodavatelem  stavby,  že  by  bylo  vhodné  udělat  novou  betonovou  zeď.  Je  to
bezpečnostní prvek, který musí v případě povodní převézt bezpečně veškerý průtok vody, který by tam mohl
být.  Cena byla 69.363,- Kč. Firma nenaceňovala žádné vícepráce.

Úprava svahů (břehů) rybníku. V původním projektu - plánu bylo použít sediment z rybníku. Při realizaci jsme
zjistili, že sedimenty nejsou v takovém stavu, aby se více daly použít. Stav není vyhovující, protože jde o ornici,
která se časem rozplaví a půjde zpět do vody. Dnes je to ve stejném stavu, jako v roce 1977. Hloubkově je to
stejné. Jak byly v roce 1977. Na břehy se částečně použil jíl ze dna rybníku a částečně  sedimenty. Jen některé
části, které byly tvrdší a pevnější.

Firma, navrhuje okamenovat břehy úplně stejně jako ostrůvek a hráz.  Celý rybník jsme znovu proměřili.
Po vysvahování je nabízená cena na 888 116,- Kč. Pravděpodobně částka bude nižší.

Podle těchto odhadů je v nabídce ponecháno jako rezerva 150.000,- Kč - 200.000,- Kč.

Starosta navrhl, aby se částka na odbahnění rybníku povýšila do částky 3.000.000,- Kč.

Diskuze:
p. L*** Proč se pod ten kámen dává fólie? Má to nějaký význam?
p. starosta Geotextilie je tam kvůli tomu, aby ten kámen držel. Buď se dává geotextilie, nebo jemný

kámen. Tento systém zabraňuje vymílání břehů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Čejč  schvaluje  okamenování  rybníku  dle  předloženého  návrhu.  ZO  dále  bere
na vědomí výměnu potrubí procházející hrází a úpravu bezpečnostního přelivu. ZO schvaluje dodatek
smlouvy o dílo na akci Čejč - odbahnění rybníku na parcele č. 3112.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4a/5/2019 bylo schváleno.

f) Obnova nábytku v kanceláři starosty 

Současné  vybavení  kanceláře  starosty  je  značně  nevyhovující.  Chybí  zde  větší  jednací  stůl  pro  jednání
se zastupiteli. Skříňky jsou navrženy hlavně na ukládání šanonů. Uložit projektové dokumentace je značný
problém, a těch máme v současné době nejvíce. Navíc ve vedlejší kanceláři je nevyhovující pracovní místo pro
uvolněného zastupitele obce. Původní nábytek tak bude využit.
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Nechali jsme si návrh udělat od firmy TRS nábytek z Hodonína, který nám to navrhl i nacenil. Návrhem jsme
oslovili i firmu pana Vyhňáka a Chludila z Hovoran. Oba to nacenili o 20.000,- Kč víc a oba měli lhůtu dodání 8
až 10 týdnů. Nejvýhodnější nabídku podala firma TRS nábytek. Cena včetně montáže bude 81.891,- Kč. Dodání
za 4 až 6 týdnů. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje projekt obnovy nábytku v kanceláři starosty v hodnotě 81.891,- Kč.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4b/5/2019 bylo schváleno.

g) Injektážní ošetření kaštanů proti klíněnce jírovcové

Klíněnka jirovcová je problém, se kterým se každý rok potýkáme na našich kaštanech. Pokud se stromy
nepostříkají,  již  v  létě  nemají  listí.  Strom,  který  je  tomuto  vystaven  dlouhodobě,  ještě  v  kombinace
se suchem, může mu brzký opad listů škodit. Kromě poškození stromu je opad listí nepříjemný i pro lidi. Přišli
bychom o stín, který stromy dělají v parku. Navíc by opadaný park v létě asi moc krásy nenadělal.

Obec nevlastní zařízení, kterým by se stromy daly ošetřit. Dříve ho měly ve firmě Zemas, a.s., ale ti ho už taky
nemají. Díky Radkovi Pešovi se daří ještě postřikovač zajistit v současné době z Čejkovic, ale není to ideální.
Klíněnku je potřeba postříkat 2x za rok za výhodných podmínek.

Pro letošní roky bychom proto chtěli vyzkoušet injektážní ošetření, které se provádí navrtáním drobných dírek
do kmene stromů a aplikací přípravku přímo do pletiva stromu. Ošetření by mělo účinkovat dva roky. Náklady
na ošetření jednoho stromu jsou 1.300,- Kč bez DPH. V parku máme 65 kaštanů, dalších 13 u hlavní silnice
(zastávka autobusu), 5 kaštanů naproti stavebnin na ul. Nádražní. V lesíku je 61 kaštanů. Chtěli bychom
injektáž aplikovat v parku. Náklady na ošetření by tak měly být do 120.000 ,- Kč.

Dáme na konci do rozpočtového opatření.

Diskuze:
p. místostarosta Injektáž  jsem porpvé viděl  před 2  roky  v  USA,  kde ošetřovali  duby.  Tento  způsob je

šetrnější jak pro přírodu tak pro lidi. Proto jsme vybrali ten centrální park. Ostatní stromy
bychom zatím ošetřili zatím klasicky - chemicky. Musíme to udělat 2x ten postřik. Injektáž
se provede jednou a je to na 2 roky. Stromy, které projdou tou injektáží, budou zařazeny
do systému ochrany, který se jmenuje "Stromy pod kontrolou" (najdete si na webových
stránkách) budou zhodnoceny a ta firma to zanese do aplikace. Poté uvidíme, které z těch
stromů měli provedenou injektáž.

p. H*** Co chcete dělat s Břečťanem v lesíku, který se ve velkém moží a hubí tyto stromy? A to
v oblasti, kde se jde přes lesík směrem na Hovorany. Lesík býval plný fialek a nyní se po
stromech pne svízel.

p. starosta Ta přední část lesíku je v majetku Lesů ČR, sami se o něj starají.
p. L*** A my tam kaštany stříkáme? Hodně se jich vyskytuje podél cesty.
p. starosta Ta cesta je obecní. Kaštany se tam vysazovaly z nějakého dotačního titulu před cca 10 lety.

Kaštany se tam stříkají.
p. Havelka Jak dlouho bude trvat aplikace injektáže?
p. místostarosta Práce samotná trvá 5 dnů, 10-15 stromů za den ve dvou lidech.
p. Bízová A teď je ještě doba, kdy se to může aplikovat?
p. místostarosta Injektáž se aplikuje na jaře od dubna do července.
p. Malíková Vnesla připomínku ohledně ozelenění extravilánu a intravilánu obce.
p. místosarosta S Doc.  Krejčiříkem jsem domluven na celkové koncepci  ozelenění  Čejče.  V  posledním

zpravodaji jsem to uvedl. Zatím se mi nikdo neozval.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje injektážní ošetření kaštanů v parku a kolem hlavní silnice.
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Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4c/5/2019 bylo schváleno.

6. Znak a vlajka obce

Jelikož  obec  nemá  žádný  oficiální  znak  ani  vlajku,  rozhodlo  zastupitelsto  obce  a  oslovilo  heraldiky
o vypracování návrhů pro znak obce i pro vlajku. Byl osloven heraldik p. Mgr. Jan Tejkal, který připravil
několik návrhů obecních symbolů. Vychází přitom z naší pečeti z roku 1787, kterou obec v současnosti užívá.
Na  pečeti  je  vyobrazena  Francouzská  lilie,  která  odkazuje  na  francouzské  kolonisty,  vinohradnický  nůž
odkazujicí  na  vinařskou  tradici  obce  a  radlice,  která  odkazuje  na  hlavní  způsob  obživy  obyvatel  obce
v minulosti. 

Starosta navrhl ze zaslaných návrhů použít variantu č. 4, kdy na zeleném poli jsou všechny tři symboly ve zlaté
a stříbrné, a vlajku také v tomto rozložení na zeleném poli.

Diskuze:
p. L*** Mají ty barvy nějakou symboliku?
p. starosta Asi ne. Původní pečeť byla černobílá.
p. starosta Heraldici nám vytořili 8 variant znaku a vlajky.
p. Fulajtár Při jaké příležitosti se vlajka může vyvěšovat?
p. starosta Nemá to žádné omezení. Na stožáru může viset stále. Některé obce to vyvěšují když jsou

slavnosti, v obřadních síních, při svátcích.
p. H*** Kolik stojí projekt a poté výroba znaku a vlajky?
p. starosta Vypracování návrhů znaku i vlajky celkem do 20 000,- Kč.
p. starosta V ceně jsou návhry, protože znak a vlajku schvaluje poslanecká sněmovna (jako oficiální

znak).  Heraldik pan Tejkal to předal na podvýbor pro heraldiku Poslanecké sněmovny.
Již máme vyjádření předsedy PS, který k tomu dával stanovisko. Pan Tejkal připravil za nás
žádost. Jakmile bude všechno schváleno, zanéseme změnu do registru oficiálních symbolů
obcí.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje znak obce a vlajku obce dle upraveného návrhu č. 4.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/5/2019 bylo schváleno.

7. Dohoda o umístění turistického rozcestníku - Muzeum naftového dobývání a geologie

Obec v letech 2015/2016 odsouhlasila memorandum o spolupráci s muzeem naftového dobývání a geologie,
kteří připravovali projekt na zviditelnění významných geologických bodů (mapuje geologické zajímavosti a
těžbu v našem okolí od Vřesovic až po Břeclav-Poštorná). U nás se to týká přírodní památky Výchoz, což je 
výstup Kyjovské Uhelné sloje a geologický odkryv. Dále Pramen Heliga, Babí lom, kde se těžila železná ruda a
těžba ropy a zemního plynu Dambořice - Uhřice.

Projekt byl schválen, a chtěli by na našem pozemku v ulici Pod lesíkem (naproti kontejnerů) umístit jeden
ukazatel. 

Obec Čejč nebude nic platit. Projekt je MND. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Čejč  schvaluje  dohodu  s  Muzeem  naftového  dobývání  a  geologie  o  umístění
turistického označníku. IČO: 26682044.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 6/5/2019 bylo schváleno.

8. Záměry a nakládání s obecním majetkem

a) Záměr na propachtování pozemků - parcel

Parcelu č. 1049, 1050 – obdělává pan K*** P***, který má zájem o pacht.

Parcelu č. 1053, 1055 – obdělává paní M*** P***, která má zájem o pacht.

Parcelu č. 2645 – obdělává pan J*** Ř*** st., který má zájem o pacht.

Parcelu č. 1746 – obdělávala paní B*** K***. O pacht nemají zájem.

Ceny pachtu budou stanoveny dle platného ceníku.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje záměr č. 5/2019 na propachtování parcel č. 1049, 1050, 1053, 1055,
2645, 1746 vše v k.ú. Čejč.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7a/5/2019 bylo schváleno.

b) Záměr prodeje parcel č. 576/1 a 575/2

Jde o parcely, které jsou v zahradě RD č.p. 39 v ulici za obecním úřadem. V současné době je pozemek užíván
spolu s domem č. p. 39, na jehož zahradu navazuje a historicky byl takto užíván. Na pozemku je z půlky
zavezený sklep a navážka stavební suti. Současný majitel domu č.p. 39 má o pozemek zájem. Je třeba vyřešit
stabilizaci svahu, tak aby nedošlo k poškození domů, které jsou nad tímto pozemkem. Problém zatím řeší
stavební komise obce. Prodej bude realizován až po dohodě mezi sousedy.

 

Diskuze:
p. Voznicová Stavební komise se domluvila, že se sejde na místě samotném. Přístup je možný jen z RD

č.p. 39, nikde jinde.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje záměr č. 6/2019 na prodej parcel č. 576/1 a 575/2 vše v k.ú Čejč.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7b/5/2019 bylo schváleno.

9. Žádosti o příspěvky 2019

a) Spolek zdravotně postižených občanů, základní organizace Čejč

Žádost o částku 20.000,- Kč na zájezdy, kulturní akce, návštěvy nemocných.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Čejč  schvaluje  příspěvek  pro  Spolek  zdravotně  postižených  občanů,  základní
organizace Čejč na výši 20.000,- Kč. ZO Čejč schvaluje veřejnoprávní smlouvu se Spolkem zdravotně
postižených občanů, základní organizace Čejč na částku 20.000,- Kč na zájezdy, kulturní akce, návštěvy
nemocných.
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Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8a/5/2019 bylo schváleno.

b) V*** T***

Paní V*** T***, trvale bytem Čejč 92, je v současné době přestěhována do domu s pečovatelskou službou
ve Svatobořicích-Mistříně. Obec při přijetí občana, který není ze Svatobořic-Mistřína, po klientech požaduje
dar 15.000,- Kč. Z těchto prostředků obec pak hradí především údržbu bytů po odchodu klienta, výmalba,
drobné opravy atd.

Paní V*** T*** po naší obci žádá příspěvek na uhrazení tohoto daru.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Čejč  neschvaluje  příspěvek  paní  V***  T***,  Čejč  92  na  uhrazení  daru  obci
Svatobořice-Mistřín.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8b/5/2019 bylo schváleno.

c) Linka bezpečí z.s.

 Žádost o částku 7.500,- Kč na provoz Linky bezpečí.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč neschvaluje příspěvek spolku Linka bezpečí z.s. na provoz linky bezpečí.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8c/5/2019 bylo schváleno.

10. Rozpočtová opatření

a) Rozpočtové opatření č. 4

Rozpočtové opatření bylo provedené v měsíci březen 2019.

Příjmová část rozpočtu byla navýšena o částku 41.700,- Kč, příjmová část rozpočtu po rozpočtovém opatření je
ve výši 20.208.300,- Kč.

Což byl vyšší příjem od MND.

Výdajová  část  rozpočtu  nebyla  upravena,  výdajová  část  rozpočtu  je  po  rozpočtovém  opatření  ve  výši
22.174.300,- Kč.
Financování bylo sníženo o částku 41.700,- Kč, financování po rozpočtovém opatření je ve výši 1.966.000,- Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4.

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

b) Rozpočtové opatření č. 5
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•§ 1014   Ošetření Klíněnky jírovcové  100.000,- Kč

•§ 2341   Rybník                                   250.000,- Kč

•§ 3639   Komunální služby                  100.000,- Kč

•§ 3929   FS Búřka, SZPO                      40.000,- Kč

•§ 5512  SDH - příspěvek                       15.000,- Kč

•§ 6171   Pořízení nábytku                   100.000,- Kč

•§ 6399   Daň z příjmů                           34.400,- Kč

• Celkem                                              639.400,- Kč

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje navýšení 

•§ 1014   Ošetření Klíněnky jírovcové  100.000,- Kč

•§ 2341   Rybník                                   250.000,- Kč

•§ 3639   Komunální služby                  100.000,- Kč

•§ 3929   FS Búřka, SZPO                      40.000,- Kč

•§ 5512  SDH - příspěvek                       15.000,- Kč

•§ 6171   Pořízení nábytku                   100.000,- Kč

•§ 6399   Daň z příjmů                           34.400,- Kč

• Celkem                                              639.400,- Kč

Prostředky budou vzaty z rezervy na investice a z financování.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 9/5/2019 bylo schváleno.

11. Petice za zachování provozu za železniční trati Čejč - Hodonín ve všední dny

Starosta informoval o petici za zachování provozu na trati Čejč - Hodonín ve stávajícím rozsahu. Dne 2. 5. 2019
dopoledne se rozhodlo, že provoz zůstane zachován. Oficiálně tuto zprávu dostal až odpoledne z Mutěnic. Pro
rok 2019/2020 bude provoz na úseku Čejč - Hodonín bez zásadních změn. 

Pomohlo zlevněné jízdné pro seniory.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč bere na vědomí petici za zachování dopravy na trati Čejč - Hodonín ve všední
dny. ZO Čejč dále pověřuje starostu obce k dalším jednáním vedoucím k zachování provozu na trati
ve stávajícím rozsahu i do dalších let.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 10/5/2019 bylo schváleno.



Vytvořeno v aplikaci UZOb. strana 9 / 11

12. Různé

p. L*** se dotazovala na příspěvky, které již byly schváleny ZO.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Horákova farma, a.s. - zápach prasat

Diskuze:
p. H*** Na minulých ZO byly problémy s Horákovou farmou a.s., s prasatama, proto bych se ráda

zeptala pana Peše, které firmy oslovoval a co mu konkrétně řekli, týkající se farmy?
p. místostarosta Volal mi Ing. Michal Karmazín a pobavili  jsme se, že mají  u vás dělat nějaký projekt,

nějakou technologii. Více jsme se nebavili.
p. místostarosta Na minulém ZO jsem jen řekl, že technologie, které se dělají na farmě slouží k tomu, aby

byla prasata v dobrém prostředí. Ten vzduch, který se vypouští do ovzduší do obce. Tam by
se mělo řešit to, že by měli být nějaké filtry nebo nějaké zařízení, které eliminuje i ten
prach, který jde ven. To jsme viděli na tom znojemsku, kde jsme byli se starostou a Davidem
Fulajtárem.

p. H*** Já bych tady k tomuto dodala,  že pokud něco takového bude, bych ráda zodpověděla,
protože o tom vím nejvíce a tady toto co jsi teď řekl, je naprostý nesmysl, protože pokud
se něco dělá pro prasata, tak se samozřejmě dělá pro lidi a dělá se i pro ovzduší. Do toho
dopisu na který jste tady nereagovali a měli jste minulý týden na stole před posledním ZO,
jsem jasně napsala, že my jsme se spolu bavili na podzim a já jsem nebyla proti, ať vám
cokoliv  zodpovím.  Byl  tady  pan  doc.  Novák,vyhlášený  loňského  roku  jako  nejlepší
zoohygienik světa, který nám všechno schvaluje. Jsou to všechno věci v souladu prospěchu
zvířatům, lidem i ovzduší. To stejné se dá dělat i s krmnou dávkou. Pokud se ti vytvoří
z dusíku svalovina, tak se pak nemůže tvořit čpavek. Čpavek  mezi náma je škodlivý, až
začínáme slzet a pálí vás plíce. Takže pokud mě to nedělá v maštali, tak to asi nemůže dělat
v  obci.  Takže  není  pravdou,  že  pro  to  nic  neděláme.  My děláme ve  prospěch prasat
i občanům ne málo o proti tomu co tam bylo, jsou technologie mnohem vyspělejší.

p. H*** Před několika léty my jsme byli ochotni udělat velké změny na farmě. Bohužel na dotace
nám chyběl papír "Vyjádření z obce", který se k nám nedostal. Měla ta farma být kompletně
posunutá dozadu. Byla to jedna z podmínek dotací.  Tehdy tam seděl pan Poruba, paní
Marta, nevím kdo tu seděl ze starých zastupitelů. Bohužel obec nám v tomto zabránila.
Dnes děláme maximum pro to, aby se tam měli lidi dobře, abychom vám tady neotravovali
prostředí, protože my si tím otravujeme i zaměstnance. Škodí to i  prasatům, takže my
dusík máme ve svalovině, kdy si pak koupíte dobré maso.

p. starosta Zkusíme dojednat nějakou schůzku, kde si na to sedneme.
p. Voznicová Co jde dělat s tím, aby nebyl cítit zápach?
p. Malíková Ten zápach v obci je. Vyšel v dotazníku. To si nenamlouvejme.
p. H*** Co jsem 30 let na farmě. Ty prasata tady byly, bylo tady více dobytčích jednotek, ten smrad

tady byl, ale pamatuju tady technologie, kdy to bylo náročné. Já když nesmrdím v maštali,
tak jak to může smrdět v obci?

p. Malíková Ať si to trochu přiznáme, vy si to přiznejte, že to v obci smrdí. Jsou asi parná léta. Mění
se ovdzuší, ale smrdí to a obtěžuje to život občanům. Není to samozřejmě jediný smrad, to
neříkám, ale pojďme ho řešit. Je neskutečně obtěžující

p. H*** My pro to děláme maximum. Za prvé: Obec nedovolila posunutí té farmy.
p. starosta O kolik by se měla posunout?
p. H*** Farma měla být v zadní části komplet. Vzadu měla být komplet přestavba.
p. starosta Na těch pozemcích co je, ale posunuta cca o 200 m? V tom dotazníku je jasně vidět, že je

psaný i lidma od Šlechtitelky. Takže jakmile ten zápach půjde 2 km, takže jestli bude farma
o 200 m dál, nebo o 500 m dál, už takový rozdíl nebude. Kdyby se to mělo přestěhovat, tak
ano, na druhou stranu jezer, tak by to mělo nějaký efekt.

p. H*** Tady jde o tu technologii, která by tam byla v té době, kdyby na to byly tehdy dotace. Obec
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to bohužel zamítla.
p. starosta Jde o tu technologii, nebo o to posunutí?
p. H*** O obojí.
p. starosta K tomu dotazníku. Přes 60% dotazníků se vrátilo. Přes 320 zaškrtnutí "Co by se mělo v obci

především zlepšit?" Zápach, hluk, doprava. 80% bylo zaškrtnuté zápach. V dotazníku byla
další  otázka  "Uveďte  zápach  z  jiných  zdrojů."  "Kde?"  99x  byla  uvedena  firma
LISI AUTOMOTIVE Form a asi 40x krávy. Těch dalších zdrojů by tam mohlo být víc, ale
proto se tam daly dvě věci. Ale na ten zápach si na každém druhém ZO někdo stěžuje.
V  dotazníku:  59%  lidí  hodnotí  inteznitu  zápachu  Horákovy  farmy  a.s.  velmi  silně.
18% hodnotí intenzitu zápachu silně. 14% hodnotí intenzitu zápachu slabě.

p. starosta Kompostárna v Těmicích. Byl tam zápach. Lidé si  stěžovali.  Kompostárnu vlastní firma
EKOR s.r.o. Sehnali dotaci za 1.200 000,- Kč. Tento systém řeší gelové filtry. Podle výsledků
z loňského roku to funguje. Myslím si, že toto by měl být základ schůzky. Zkusit si sednout
a říci: „Ano smrdí to“ a zkusme si říci, co bychom pro to mohli udělat. Ať už zjistit, jestli by
obec mohla získat nějakou dotaci či nemohla. Nebo by mohla něco podpořit přes MŽP nebo
přes něco jiného. Byl by to jednoduchý systém, kdyby se zrovna na tu farmu použily nějaké
gelové...

p. H*** A kam je dát?
p. starosta Musely by být na tom komíně.
p. H*** A jak tam přes to projde vzduch?
p. starosta Ten systém co je v Těmicích je nastavený tak, že je nějaký gelový plát který, nevím, jakým

způsobem funguje, ale přes něho je proháněný vzduch.
p. Malíková To je otázka na odborníka.
p. H*** Můžeme se domluvit. Zjistěte si, jestli má obec nějaké možnosti. My momentálně žádnou

nemáme.  Každou výzvou se  snažíme spravit  jednu maštal.  Změní  se  tam technologie,
vzduchotechnika,  prostě  co  je  třeba.  A  samozřejmě tím se  snižuje  produkce  zápachu,
dominantní je tam ten čpavek. Jsou to ty všechny aromatické látky. To nemá co odsávat.

p. Fulajtár Paní H***, já jsem zastupitel a mezi lidmi jsem byl zvolen, abych dělal pro lidi, takže když
něco chtějí a stěžují si, tak to budeme řešit. Nejsem chemik, nejsem zemědělec, nejsem
rostlinář. Je mi jedno, jakou tam máte technologii. Je mi jedno, čím je krmíte. Když to smrdí,
tak to smrdí. Pokud to nepřestane smrdět, tak se vás budeme ptát, budeme to řešit. Já nic
jiného  v  tom  nevidím.  Všichni  tvrdí,  že  tu  smrdí  prasata.  Jsme  rádi,  že  tu  nesmrdí
bioplynka,že jen ty prasata, ale stačí to bohatě. Dokud to tady bude smrdět, budeme se vás
ptát. Lidi se nás ptají pořád, nejen na zastupitelstvu, ale i venku. Řidiči autobusů si z nás
dělají srandu, když ráno otevřou dveře autobusu, lidé z Hovoran z horního konce nám říkají,
že to jde cítit, nejen lidé z Čejče, v Terezíně je to cítit. Lidi si stěžují, my to řešíme. My to
neděláme ze své iniciativy, máme svých starostí dost. Pořád to poslouchat a já se na tom
Čejči pohybuji. Nechceme vám házet klacky pod nohy, já jsem rád, že tady někdo podniká a
je úspěšný. Nemůžeme do nekonečna ignorovat stížností občanů. To prostě nejde.

p. Fulajtár Víme, že ty opatření jsou drahá. Jedno je jasné. Ty opatření, které by se tam měli provést a
které se tam ještě nikdy neudělaly, by se tam měly udělat. Stojí to moc peněz. Stojí to
nekřesťanské peníze, které po vás nevím jestli budeme chtít, ale jsou na to dotační tituly.
Jako obec jsme ochotni, pokud na to máme nějaké páky s tím pomoci, abychom se sem ty
dotace dostaly.

p. starosta Navrhl bych, že domluvíme exkurzi v Těmicích, ať víme, jak to tam vypadá.
p. H*** Prase je  ale  živý  tvor,  který  musí  dýchat.  A určitý  objem a určitý  vzduch odfiltrovat.

Kompostárna je úplně něco jiného.
p. H*** Já říkám, můžeme se tam zajet podívat, ale bavme se o konkrétní živočišné výrobě, kde je

efektní  dlouhodobé čištění  vzduchu u živočišné výroby.  Ta kompostárna je úplně něco
jiného.

p. starosta V Hostěradicích tvrdila obsluha, že se to snížilo. Nesnížilo se to o 100%, ale 50-60% toho
zápachu šlo dolů. S tím, že oni to mají udělané tak, že tu pračku vzduchu nemají založenou
na kyselině sírové, tak jak by měla být, ale na vodě. To znamená, úplně jinou službu udělá
ta kyselina, která ty látky rozloží a jinou službu udělá voda, která je maximálně absorbuje
do sebe. Takže pokud by to bylo postavené správně, zrovna ta pračka vzduchu je dost
nákladná. Musí se sbírat ten vzduch do jednoho místa.

p. H*** Já vám klidně domluvím doc. Nováka, je to jednička ve světě, pobavte se s ním o tom. On je
na to specializovaný. On veškeré tady tyto věci nám schvaluje, ví co je ve světě trendem,
i co funguje. A řekne vám na to svůj názor. Nesmíme ubližovat prasatům, kvůli tomu, že
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dáme nějaký gel do 12-14 komínů.
p. P*** Jsem rád, že tady zaznívá, že připouštíte, že ten zápach je obtěžující. To zpočátku opravdu

nebylo. Už ta narážka, že na každém zastupitelstvu je zmiňováno moje jméno. Nebudu
se vracet v čase, kdy jsem byl zastupitel, ale kdy jsem si vědom, proč se neschválil tenkrát
ten přesun. Protože představa těch 100 – 150 m to nemělo žádný smysl z mého pohledu.

p. starosta Navrhl bych oslovit firmu, jestli instalovali zařízení někde jinde a v jiných verzích. Potom si
domluvíme schůzku.

p. H*** Já bych byla ráda, kdyby jste to řekli dopředu, a já zaplatím pana doc. Nováka, on vám
odborně řekne, co je šance a co ne. Ať jedna nebo druhá strana nevyhazuje peníze.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatelé: Ing. Radek Peš   ............................................................
 

Pavel Havelka   ............................................................
 
Starosta Ing. Jan Koutný   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


